
اقتصادمقاومتی راه نجات اقتصاد کشور است
گفتوگوی»نسلفردا«بادکترایمدیریتاستراتژیککسبوکار

داغ ترین بحث این روزهای کشــور 
بحث های »اقتصادی« است و اساس 
این بحث ها عمل کردن یا نکردن به 
منویات مقام رهبری در مقوله اقتصاد 
مقاومتی. به همیــن دلیل، با توجه 
به اهمیت این موضع گفت وگویی با 
دکتر »عزت اله جعفری« انجام شد 
که در عرصه های علمی فردی موفق 
و تلاش گر است. وی علاوه بر این که 
دکتری خود را در رشــته مدیریت 
استراتژیک کســب وکار اخذ کرده 
کارشناس ارشد دفاعی و جغرافیای 
مدیریت  متخصــص  سیاســی، 
اســتراتژی و کتاب هایی در زمینه 

دفاع مقدس و اقتصاد است.
به دلیل اهمیت مســائل اقتصادی 
نخستین پرسش را در همین زمینه 
مطرح می کنیم. مســتحضرید که 
کشور به لحاظ اقتصادی در شرایط 
حساسی قرار دارد و مردم به خصوص 
دهک های پایین جامعه به شدت از 
این اوضاع رنــج می برند. به عنوان 
فردی انقلابی و علمی چه راهکارهایی 
را برای این شرایط اقتصادی مناسب 

می دانید؟
راهکار موجود است اما متأسفانه عملیاتی 
نمی شود. اقتصادمقاومتی دوای درد این 
اقتصاد است و نمونه بارز آن کشور چین 
که با همین الگــوی اقتصادمقاومتی به 
ابرقدرت های اقتصادی دنیا تبدیل شده 
است. عامل اصلی این شرایط هم واردات 
بی رویه اســت. اگر واردات باشد باید در 
همه مراکز تولیدی خــود را تخته کنیم 
و کارگران بی شــماری هم از کار اخراج 
شــوند. باید بتوانیم قوانین محکمی در 
این زمینه ها تصویب بکنیم و روحیه زمان 
جنگ را به مسئولان اجرایی کشور تزریق 
کنیم. همان طورکه در آن زمان با دست 
خالی و امکانات اندک پیروز میدان جنگ 
شدیم، الان هم می توان کارهای بزرگی 

کرد.
علاوه بر این ها مبارزه جدی با چپاول گران 
بیت المال، رانت خــواران، اجرای جدی 
قانونِ ازکجا آوردی! و حمایت معنوی از 
قوه قضاییه که اســتارت این قانون را زده 

ودر حال اجراست، برگرداندن ثروت های 
نامشروع و ثروت های ملی که دست عده 
معدودی است، اجرای سیاست های کلی 
وجزئی نظام و کشور براســاس گام دوم 
مدنظر رهبــر فرزانه انقــلاب و... از دیگر 
راهکارهای بهبود وضعیت اقتصادی کشور 

است.
 اشــاره کردید به اقتصاد مقاومتی 
آیا می شــود در این زمینه بیشتر 
توضیح دهید؟ زیــرا بعضی ها این 
الگوی اقتصادی را به اشتباه انزوای 

اقتصادی تلقی می کنند
همان طورکه عرض کردم، اقتصادمقاومتی 
نیاز امروز اقتصاد کشور است ولی مفهوم 
آن انزوا نیست؛ بلکه مردمی کردن اقتصاد 
اســت. مردمی کردن اقتصــاد به منظور 
حمایت از تولید ملی به یک عزم و نهضت 
ملی نیــاز دارد. از جمله مصادیق مردمی 
کردن اقتصاد، خریدومصرف کالای ایرانی، 
حمایت جدی از کارآفرینــان، کمک به 
تحقیــق و توســعه، حمایــت فراگیر از 
فناورهای نوین و... . به طورخلاصه باید هم 
تولید و هم مصرف با عزم و اراده مردم انجام 
گیرد و دولت باید نقش حمایت کننده را 

ایفا کند.
 با توجه به ســوابق تحصیلی خود 
که مدرس دانشگاه و دارای مدرک 
دکتــری مدیریت اســتراتژیک 
کسب وکارهستید، به نظر شما چه 
راهکاری هایی بــرای بهبود فضای 

کسب و کار، رونق تولید، حمایت از 
مشاغل دانش بنیان و ... وجود دارد؟

ابتــدا باید عرض کنــم با وجــود اینکه 
کشورمان در مراتب علمی جزو ۱۰ کشور 
اول دنیاســت، اما متاســفانه تا به امروز 
نتوانسته ایم علم سرشار جوانان کشور را 
به سمت صنعت هدایت کنیم و پیشرفت 

اقتصادی را شاهد باشیم.
لذا عدم میسر شدن تبدیل علم به ثروت 
در کشــور ما ریشــه در عدم ملزم کردن 
دانشگاه ها به ارتباط با صنعت برمی گردد؛ 
ما باید دانشگاه ها را به سمت صنعت، تولید 
و اشتغال بکشــیم. درمورد شرکت های 
دانش بنیان هم که توسط جوانان صاحب 
علم به وجود آمده اند، با وجود اینکه حمایت 
کافی از آن ها نمی شود و مشکلات بسیاری 
پیش راه آن ها قرار دارد اما تحربه بســیار 
خوبی اســت از الگوی هدایت علم برای 
تولید ثروت اما یک سری قوانین و مصوبات 
دست و پاگیر هم وجود دارد که در مجلس 

باید برای حل و فصل آن ها تلاش کنیم.
 نظرتان درباره فسادهای اقتصادی و 
اختلاس هایی هزارمیلیاردی که تعداد 
آن بیشتر هم شده است و می تواند 
اعتماد مردم را هم بکاهد چیست؟ 
آیا جناحی و حزبی برخورد خواهید 

کرد یا نه؟
درمورد مفاســد اقتصــادی نباید با هیچ 
شــخص حقیقی یا حقوقی، مماشــات 
کرد. شخصی که میلیاردها تومان از پول 

بیت المــال اختلاس کنــد از هر حزب و 
جناحی باشد باید پاسخ گو باشد و به اشد 

مجازات برسد.
هیچ توجیه و معنایی ندارد که ما به خاطر 
یک سری مشــترکات فکری مثلًا با یک 
شــخص، از تخلفات آن فرد چشم پوشی 

کنیم.
 در پایان پیرامــون بخش اقتصادی 
موضوعی هســت که مطرح نشد و 

دوست دارید به آن اشاره کنید؟
 بله. نگاه جناحی و سیاسی به اقتصاد کشور 
موضوعی هســت که بنده همیشه به آن 
انتقاد دارم. اگر نگاه ما به این شکل باشد 
در این صورت مدیران لایق به مدیران هم 
حزبی و هم گروهــی و مدیران چاپلوس 
با مدیریــت ضعیف تبدیل می شــوند و 
این مدیــران عادلانه مــورد ارزیابی قرار 
نمی گیرند چون قبل از ارزیابی مسئولیت 
را در قبال مساعدت های حزبی به دست 
آورده اند. به خاطر همین سیاست زدگی 
اقتصاد اســت که سیاست های اقتصادی 
دولت قبل توسط دولت های فعلی نقض 
می شود یا آن قدر دست کاری می شود که 
شباهتی به چشــم انداز و نقشه راه ندارد. 
راه چاره عدم نگاه سیاسی به اقتصاد کلان 
کشور است و البته باید تلورانس مشخصی 
برای موارد فورس مــاژور برای مدیریت 
مدیــران فعلی در نظر گرفــت که عمده 
مشــکل ما در زمینه ایجاد اشتغال، بحث 
تأمین منابع مالــی و حمایت های مادی 

از ایجاد کسب وکار اســت؛ وگرنه علم و 
دانش و فناوری جوانان ما به مراتب بیشتر 

از این هاست.
 به عنوان یک فــرد علمی و مدرس 
دانشــگاه، فکر می کنید دلایل این 
شرایط اقتصادی نامناسب در حال 
حاضر چیست؟ بهتر است بگوییم 
عمده چالش های اقتصادی کشور را 

در چه چیزهایی می بینید؟
بنده برای چالش های اقتصادی کشور یک 
مثلثی را در ذهنم ترسیم کرده ام که این 

موارد را شامل می شود. 
۱( ضعــف نظــارت: در حوزه نظــارت با 
مفسدان اقتصادی برخورد قاطعی صورت 
نمی گیرد چنان چه برخــورد لازم انجام 
گیــرد، امنیت اقتصادی بــرای صاحبان 

کسب و کار ایجاد می شود. 
۲( وجود مدیران نالایــق: باید مدیرانی 
انتخاب شوند تا مانند دوران دفاع مقدس 

از انگیزه و توان لازم برخوردار باشند. 
۳( عدم آشنایی با اصول اقتصادی انقلاب 
اســلامی: اکثر قانون گذاران با این اصول 
آشــنا نیســتند؛ چراکه آگاهی از اصول 
می توانــد در گام دوم ظرفیت اســتفاده 
اقتصاد از جوانــان را فراهــم آورد. البته 
مسائل دیگری نیز هست که مجال گفتن 
همه آن ها در یک گفت وگوی کوتاه میسر 
نیست؛ اما اگر نگاه و نگرش مدیران ارشد 
کشور، خودباوری باشــد می توان از این 

موانع عبور کرد.

زندگی و شهادت سردار 
سلیمانی برای مردم پرخیر بود

استاندار آذربایجان شــرقی با اشاره به فضای 
وحدت و همدلی که پس از شــهادت سردار 
سلیمانی در سراسر کشــور ایجاد شده است 
گفت: زندگی و شــهادت این مرد بزرگ که 
به واقع ســردار دل ها بود، خیــرات و برکات 
زیادی برای کشور و مردم ما داشت و همه باید 
برای ادامه راه این شهید بزرگوار تلاش کنند. 
محمدرضا پورمحمدی در جلسه هیئت امنای 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
آذربایجان شرقی، افزود: هرچند همه ما در غم 
از دست دادن سردار سلیمانی، سوگوار هستیم 
و مردم ایران در این مصیبت خون می گریند 
اما شأن و منزلت سردار سلیمانی هم چیزی 

جز شهادت نبود و او به آرزوی خود رسید. 
وی خاطرنشــان کــرد: این روزهــا، روحیه 
وحدت،همدلــی، صمیمیت و بازگشــت به 
آرمان های امام و رهبری در جامعه موج می زند 
که این از برکات شهادت این مرد بزرگ الهی 
اســت. وی با تأکید بر این که دشمنان با تمام 
توان به دنبال هجمه بــه آرمان های انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس هستند، افزود: هرچه 
از دفاع مقدس فاصلــه می گیریم تلاش برای 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باید بیشتر شود 
و نسل های جدید با این فرهنگ آشنا شوند. 
پورمحمدی بر تکمیل پــروژه باغ موزه دفاع 
مقدس تبریز تأکید کرد و گفت: این پروژه تنها 
یک موزه نیست، بلکه نماد ارزش های ماست 
و همه دستگاه های مســئول برای تکمیل و 
بهره برداری از آن باید اهتمــام کنند. در این 
جلسه مسائل و مشکلات پروژه باغ موزه دفاع 

مقدس مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

نام گذاری کمربندی میانی 
تبریز به نام شهید سلیمانی 

 در جلسه فوق العاده شورای نام گذاری معابر 
و اماکن عمومی شهر تبریز که با حضور شکور 
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
شهر تبریز، مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری تبریز، معاون فرهنگی و اجتماعی 
سپاه عاشورا و نمایندگان بنیاد شهید و امور 
ایثارگران و بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس اســتان برگزار شــد، نام گذاری 
کمربند میانی تبریز به نام سردار سپهبد شهید 
سلیمانی به تصویب رسید. در این جلسه معابر 
دیگری نیز به عنوان پیشنهاد از سوی اعضای 
شورای نام گذاری مطرح شده بود که نهایتا با 
توجه به پرترددبودن و وجود فضاهای مناسب 
در این مسیر برای فضاسازی، کمربند میانی 
تبریز حدفاصل خیابان مشــروطه تا میدان 

افلاک نما برای این نام گذاری تعیین شد.

 طرح توسعه مشاغل خانگی
 در آذربایجان شرقی آغاز شد

مدیرکل امــور بانوان و خانواده اســتانداری 
آذربایجان شرقی از آغاز طرح توسعه مشاغل 
خانگی با هدف توانمندسازی اقتصادی زنان 

سرپرست خانوار استان خبر داد. 
رقیه صــادق زاده گفت: این طــرح به همت 
معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 
و با همکاری جهــاد دانشــگاهی و اداره کل 
تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان اجرا می شود. 
وی هدف از اجــرای این طرح ملــی را ارائه 
آموزش هــای لازم در حوزه صنایع دســتی 
در راســتای توانمندســازی اقتصادی زنان 
سرپرســت خانوار اعلام کرد کــه متقاضیان 
پس از یادگیری آموزش های لازم، با همراهی 
پشتیبان و پیشــران طرح، اقدام به اشتغال و 

کسب درآمد می کنند.

انتقال آب ارس به دشت مرند 
نیازمند اعتبار است

 معاون اســتاندار آذربایجان شرقی در جلسه 
حفاظت از منابع آب شهرستان مرند با اشاره 
به وضعیت آب شرب شهرستان ابراز داشت: 
وضعیت آب شرب و زراعی شهرستان در حالت 
بحران قرار گرفته که این آب از ســفره های 

زیرزمینی تأمین می شود.
داود گرشاسبی،  با اشــاره به انتقال آب ارس 
به دشت مرند گفت: برای انتقال آب تاکنون 
مبلغ ۷۰۰میلیاردتومان هزینه شده که نیاز 
به هزینه ۵۰۰میلیاردتومانــی برای تکمیل 
آن اســت. وی تصریح کرد: درمورد وضعیت 
انتقال آب شهرســتان شــاید عده ای از افراد 
سوءاستفاده کنند و وضع موجود را به نام خود 

ثبت کنند که باید آگاه باشیم. 
وی ادامه داد: مدیریت بهینه مصرف آب هم در 
بخش کشاورزی و هم در بخش آب شرب به 
نحواحسن صورت گیرد و الگوی مصرف کشت 
در برنامه جهاد کشاورزی کاملًا اجرایی شود 
و توجه بیشتری نسبت به مصرف آب صورت 
گیرد. گرشاســبی با بیان اینکه میزان بارش 
نسبت به سال های گذشته بسیار کمتر شده 
است، تصریح کرد: بر اساس آمار و گزارشات 
میزان بارش ها نســبت به مشــابه سال های 
قبل بسیار کمتر شده و این یک بحران برای 
شهرستان است و با کمبود شدید آب مواجه 

هستیم.
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تبریز
Tabriz9  افزایش نرخ سرویس مدارس  

تبریز به صحن شورا می رود
براساس تصمیم گیری اعضای کمیسیون عمران، 
حمل ونقل و ترافیک شورای شــهر افزایش ۲۰ 
درصدی نرخ سرویس مدارس برای سال تحصیلی 
۹۸ -۹۹ جهت رأی گیری به صحن شورای شهر 
می رود. نایب رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل 
و ترافیک شورای شــهر تبریز گفت: در احداث 
پروژه های بزرگ و عمرانی نمی خواهیم  شتاب زده 
تصمیم بگیریم.  شــهرداری مطالعات بیشتری 
انجام دهد تا تمام زوایای اجرای پروژه مشخص 
شــود. فریدون بابایی اقدم ادامه داد: کمیسیون 
آماده است برای بررسی تکمیلی طرح ها جلسه 
فوق العاده برگزار کند. وی با بیان این که باید هرچه  
سریع تر تکلیف تقاطع غیرهمسطح تعیین شود، 
گفت: مردم هنوز شــاهد بهره  وری شایســته از 
خیابان شهدای ارتش نیستند. وی ضمن قدردانی 
از اقدامات انجام گرفته در منطقه ۶، گفت: خدمت 
در منطقه ۶ تبریز کار بزرگی است، برای پیشرفت 
شهرک شهید صیاد شــیرازی در حد توان کار 
نشده اســت. بابایی اقدم ادامه داد: مردمی که در 
روستاهای این منطقه ساکن هستند عمدتاً به علت 
مشکلات از تبریز به این روستاها نقل مکان کرده اند 
باید در حد توان برای افزایش رفاه این عزیزان تلاش 
کرد. معاون فنی و عمرانی شهردار تبریز در این 
جلسه گفت: به علت وجود برخی مشکلات، بودجه 
تقاطع غیرهمسطح در بودجه سال گذشته در نظر 
گرفته نشد. محمدحسین اسحقی ادامه داد: به 
دلیل لزوم رفع مشکل ترافیکی لازم است از محل 
پروژه های پیش بینی نشــده یک میلیارد تومان 
برای اقدامات اولیه که یکی از آن ها انتقال درختان 
موجود در مسیر پروژه است از طریق بودجه سال 
جاری اختصاص یابد تا سال آینده بتوانیم این پروژه 
را به اتمام برسانیم. دبیر کمیسیون عمران، حمل 
و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر تبریر نیز در 
این جلسه، در خصوص احداث پل معلق مرزداران 
گفت: این طرح برای ایجاد زیبایی در ورودی تبریز 
ایجاد می شود. ســونیا اندیش ادامه داد: قبل از 
تصویب شورای شهر باید معماری و مفهوم پروژه 
تعیین شــود تا بودجه نهایی ایجاد پل کابلی در 
نظر گرفته شود. وی با اشاره به وجود ناهماهنگی 
میان سازمان عمران و مناطق شهرداری، گفت: 
تداخل وظایف بین مناطق و سازمان عمران باعث 
ایجاد برخی  مشکلات در در زمینه آسفالت ریزی 
می شود که باید این مشــکل رفع شود. شهردار 
و معاون عمرانی شــهرداری منطقه شش تبریز 
فعالیت های عمرانی انجام گرفته در ۹ ماهه امسال 
را ارائه دادند. براساس اعلام ۲۳ پروژه عمرانی فعال 
در این منطقه وجود دارد که ۱۷ پروژه در ســال 
۹۸ واگذار شده و ۳ پروژه واگذار نشده وجود دارد. 
معاون عمرانی منطقه ۶ تبریز ادامه داد: ۲۴ پروژه 
نیمه کاره در منطقه وجــود دارد که در مجموع 
پروژه های عمرانی منطقه  ۶۷ درصد پیشــرفت 
دارند. وی با اشاره به فعال بودن نهضت آسفالت 
در این منطقه، گفت: در ۹ ماه امسال ۲۰ هزارتن 
آســفالت ریزی در محدوده منطقه ۶ انجام شده 
است. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
شورای اسلامی شهر تبریز، در این جلسه احداث 
دو پروژه تقاطع غیرهمسطح شهدای ارتش و پل 

معلق مرزداران بررسی  شد.

مردم مرند از تفاوت قیمت کالاها 
شاکی هستند

 معاون اســتاندار آذربایجان شــرقی با تاکید بر 
ضرورت کنترل قیمــت کالاها گفت: مردم مرند 
از تفاوت قیمت کالاها در فروشــگاه ها و مغازه ها 
شاکی هستند. داود گرشاسبی، در جلسه تنظیم 
بازار شهرستان مرند گفت: کمبود کالا در سطح 
شهرستان نداریم اما باید مواظب افزایش قیمت ها 
باشیم که برخی افزایش ها حاصل سوءاستفاده افراد 
است. فرماندار شهرستان ویژه مرند افزود: فاصله 
طبقاتی بسیار است و وظیفه داریم تعادل ثروت 
را در جامعه رعایت کنیم و بیشتر به منافع ملی و 
عمومی توجه داشته باشیم. وی در ادامه با اشاره به 
ضرورت تثبیت قیمت در بازار گفت: درحال حاضر 
قیمت گوشت گرم متفاوت است که باید استاندار 
قیمت رعایت شود و نظارت جدی صورت گیرد. 
گرشاسبی تاکید کرد: اداره صنعت،معدن و تجارت 
شهرستان مرند با برنامه ریزی لازم، نظارت جدی 
بر قیمت ها داشته و ضمن بازدید دوره ای و حضور 
بیشــتر با متخلفان برخورد کند. وی با اشاره به 
تهیه و توزیع مناسب میوه شب عید تصریح کرد: 
دستگاه های ذی ربط نسبت به تأمین میوه شب 
عید برنامه ریزی مناسبی انجام دهند تا مردم با 
مشکل مواجه نشــوند و تعدیل در قیمت میوه و 
حقوق مصرف کننده رعایت شود. وی افزود: میوه 
بر حسب نیاز پیش بینی و به روستاها هم توجه 
شود که هدف از توزیع میوه شب عید تعدیل در 

قیمت ها ست.

اخبار 

مسئولان با حضور در روستاها برای مشکلات چاره اندیشی کنندصادرات ۲۸۲ میلیون دلار محصول کشاورزی از آذربایجان شرقی
رئیس سازمان جهادکشاورزی آذربایجان شرقی با بیان اینکه سهم استان از صادرات محصولات کشاورزی کشور ۴.۵ درصد است گفت: 
میزان صادرات محصولات کشاورزی در آذرماه سال جاری ۳۲ میلیون دلار بود که نسبت به آذرماه سال قبل ۴۲درصد افزایش داشته 
است.اکبر فتحی  ادامه داد: عمده اقلام صادراتی استان شامل کشمش، لبنیات) پنیر، دوغ، خامه (، جوجه یک روزه، رب گوجه فرنگی،آب 
سیب، پیاز، خیار، کاهو و کلم است. رئیس سازمان جهادکشاورزی آذربایجان شرقی اظهار کرد: عمده محصولاتی که صادرات آن ها در 
سال جاری نسبت به سال قبل افزایش داشته، شامل محصولات گلخانه ای نظیر گوجه فرنگی، قارچ، گل های زینتی است. کل اراضی 
کشاورزی استان آذربایجان شرقی حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار است که ۴۴۰ هزار هکتار آن در حوضه دریاچه ارومیه قرار دارد 

و از این سطح ۲۵۰ هزار هکتار جزو اراضی آبی است که ۷۴ هکتار آن به باغات اختصاص دارد.

بخشدار مرکزی مرند گفت: مسئولان ادارات با حضور در روستاها و لمس مشکلات، می توانند راهکارهای مناسبی برای مشکلات 
موجود ارائه کنند. علی نیک نفس در جلسه بررسی مسائل و مشکلات روستای ارسی مرند که با حضور روسای ادارات شهرستان 
برگزار شد، افزود: جلسات و نشست هایی که در جهت رسیدگی به مشکلات در روستاها برگزار می شود در ارائه خدمات به آن ها 
بسیار مؤثر است. وی اظهار داشت: ما باید با تلاش صادقانه و همکاری دستگاه ها با یکدیگر و نیز همراهی مردم بتوانیم مشکلات 
اصلی مردم را مرتفع کنیم. بخشدار خاطرنشان کرد: تعامل و همکاری بین آن ها، یکی از لازمه های اصلی پیشرفت، توسعه و آبادانی 
در روستاهاست. شوراها و دهیاران نباید از پیگیری مطالبات و امور مردم خسته شوند. وی اظهار کرد: با توجه به نیاز این روستا به 

جابه جایی تیرهای برق واقع شده در خیابان های آن، اقدام لازم را در این خصوص انجام دهند.

روح اله عبدالعلی  زاده / گروه ایران
news@ naslefarda.net

اقتصادمقاومتی دوای درد این 
اقتصاد است و نمونه بارز آن 

کشور چین که با همین الگوی 
اقتصادمقاومتی به ابرقدرت های 
اقتصادی دنیا تبدیل شده است. 

عامل اصلی این شرایط هم 
واردات بی رویه است

هر
س:  م
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عکس خبر 

اجتماع و عزاداری خیابانی 
مردم تبریز در عزای شهید 
سپهبد قاسم سلیمانی

پرسهشهری
درآذربایجانشرقیانجاممیشود

افتتاح نخستین کانون ارزیابی و توسعه مدیران استان
معاونحملونقلوترافیکشهردارتبریز:

مسیرهای دوچرخه سواری در تبریز یکپارچه نیست
نخستین کانون ارزیابی و توســعه مدیران استان با 
حضور رئیس مرکز نوســازی و تحول اداری وزارت 
جهاد کشاورزی کشــور در آذربایجان شرقی افتتاح 
شد . رئیس مرکز نوسازی و تحول اداری وزارت جهاد 
کشاورزی کشور در آذربایجان شرقی،در مراسم افتتاح 
این کانون در تبریز هــدف از راه اندازی این کانون را 
شایسته گزینی مدیریت اســتعداد ها نخبه پروری و 
تربیت مدیران شایســته و توانمند دانست و گفت: 
برای جلوگیری از هزینه ها و نیز خطر رفت و آمد به 
تهران برای ارزیابی مدیــران و نیز برای صرفه جویی 
در وقت همکاران، این پردیس ها شــبیه آنچه که در 
تهران اتفاق می افتد در استان های مختلف راه اندازی 
می شود تا مدیران در خود استان ها ارزیابی و اطلاعات 
در اختیار بانک اطلاعات قرار گیــرد و پس از تایید 
گواهی شایستگی به همکاران و مدیران صادر شود.

رئیس سازمان جهاد کشــاورزی استان در ادامه این 
مراسم افتتاح این طرح را ادای دین به شهدای اسلام 
دانست و گفت: هر چند شــهید قاسم سلیمانی بین 
ما نیســت، اما هر فرد در حوزه وظیفه ذاتی خود در 
رســالتی که دارد تمام تلاشــش را می کند تا روی 
پای خومان بایستیم و به خودکفایی برسیم. فتحی 
گفت: وزارت جهاد کشــاورزی از سال ۹۵ به عنوان 
اولین دســتگاه این طرح را آغاز کــرده و به تدریج 
آن را در اســتان ها نیز اجرا کرده اســت که پردیس 
ارزیابی مدیران در آذربایجان شرقی بعنوان ۲۴ مین 
استان راه اندازی و افتتاح شد.او توجه به منابع انسانی 
را در اداره ها، رســالت سازمان دانســت و افزود: اگر 
بتوانیم مدیرانی را گزینش و برای مواجهه با چالش ها 
 تربیت و تقویت کنیم در واقع به منابع انسانی توجه 

کرده ایم.

معاون حمل و نقل و ترافیک شــهردار تبریز گفت: 
مســیرهای دوچرخه ســواری در تبریز یک پارچه 
نیست و رینگ متصلی وجود ندارد و با این شرایط 
نمی توانیم پیش بینی کنیم که چه استقبالی از این 
سیستم حمل و نقل می شود. مهدی یوسفی گفت: 
در تبریز ایجاد مسیرهای دوچرخه سواری و پیاده راه، 
اولویت اصلی شهرداری است و با توجه به اقداماتی 
که در بحث مترو انجام شــده اســت، احداث این 
مسیرها و اجرای آن نیز جزو اولویت های مدیریت 
شــهری بوده و در این راســتا پلیس هم در کنار 
شهرداری است. وی ادامه داد: یکی از بحث هایی که 
در حمل و نقل نیاز است بدانیم، فرهنگ استفاده و 

استقبال از آن است. 
سیستم حمل و نقل با دوچرخه و موتور برقی، مدل 
خاصی است که در فرهنگ تبریز استقبال زیادی از 

آن نمی شود.
وی گفت: لازمه های یک مد حمل و نقل هم چون 
دوچرخه سواری شامل فرهنگ سازی، استقبال مردم 
و ترکیب دادن آن با دیگر سیستم های حمل و نقل 
است و طی آن ساختاری که ایجاد می شود، مبتنی 

بر حمل و نقل ترکیبی است.
معاون حمــل و نقــل و ترافیک شــهردار تبریز 
یادآور شــد: اگــر بخواهیم سیســتم حمل و نقل 
پاک را راه انــدازی کنیم، باید ابتدا زیرســاخت ها 
را ایجاد کنیم و امکاناتی از جملــه خود دوچرخه 
را فراهم کنیــم که در ایــن ارتبــاط، تفاهم نامه 
اولیه ای با بانک شــهر امضا کردیم و به دنبال این 
هســتیم که با وام های درصد پایین، کمک کنیم 
 تا دوچرخه تهیه شــود و این سیســتم راه اندازی 

شود.


